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Weert, 13 oktober 2016

Onderwerp : Artikel 40 vragen mogelijke gezondheidsrisico's kunstgrasvelden

Geachte leden van de gemeenteraad,

Het televisieprogramma ZEMBLA heeft tijdens de uitzending van 5 oktober 2016 aandacht
besteed aan het gebruik van rubbergranulaat in kunstgrasvelden. Hierdoor is een beeld
ontstaan dat eerdere onderzoeken naar de risico's voor de volksgezondheid hiervan
onvoldoende zouden zijn geweest.

Vanuit enkele fracties zijn artikel 40 vragen ontvangen over de toepassing van
rubbergranulaat op kunstgrasvelden in Weert. Naar aanleiding van de uitzending van
ZEMBLA zijn wij echter al in actie gekomen. Bijgevoegde brief is verzonden aan gebruikers
van kunstgrasvelden in Weert. In de brief informeren wij de gebruikers over ons standpunt
aangaande dit thema. Wij stellen daarbij voor om de resultaten van lopende onderzoeken
naar de gezondheidsrisico's af te wachten en voor nu het advies van het RIVM te volgen.

Wij vertrouwen op de kennis en vakkundigheid van het RIVM. Wij zien ook geen aanleiding
om vooruit te lopen op de uitkomst van de lopende onderzoeken. Zodra de resultaten
hiervan bekend zijn, kunnen wij bepalen hoe wij hiermee wensen om te gaan. Daar zullen
wij de gemeenteraad ook bij betrekken. Voor dit moment gaan wij er vanuit dat u
voldoende bent geïnformeerd.

Met vriendelijke groet,
burgem wethouders,

M.H.F. Knaapen
gemeentesecretaris

A.A
burge
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GEMEENTE I/vEERT

Gebruikers kunstg rasvelden Weert

Weert, 11 oktober 2016

Onderwerp : Kunstgras voetbalvelden gemeente Weert

Beste meneerf mevrouw,

Diverse media hebben de afgelopen dagen aandacht besteed aan het gebruik van
rubbergranulaat'in kunstgrasvelden. Hierdoor is een beeld ontstaan dat eerdere
onderzoeken naar de risico's voor de..volksgezondheid hiervan onvoldoende zouden zijn
geweest. In deze brief informeren wij u over ons standpunt.

Wat is rubbergranulaat?
Rubbergranulaat is fijngemalen rubber. Dit wordt veelal gemaakt van oude
rubberproducten zoals versnipperde autobanden. De rubberkorrels zorgen ervoor dat het
kunstgrasveld dezelfde eigenschappen krijgt als een gewoon grasveld, zodat de bal niet te
snel rolt en niet te hoog stuitert. Daarnaast wordt het kunstgras beter geschikt voor
slidings. Daarom wordt dit materiaal ook voornamelijk georuikt bij voetbal
kunstgrasvelden. In Weert zijn op 3 spoftparken kunstgrasvelden met rubbergranulaat
aanwezig:

. MMC Weert - 2 velden

. SV laar - 2 velden

. DESM-1veld
Op sportpark St. Theunis zijn ook kunstgrasvelden van de hockeyvereniging gesitueerd.
Deze zijn echter niet met rubbergranulaat, maar met zand ingestrooid.

Is rubbergranulaat gevaarlijk?
In 2006 heeft het RIVM op verzoek van het Ministerie van VROM onderzoek gedaan naar
de veiligheid van rubbergranulaat. Op basis van dit onderzoek concludeerde het RIVM dat
het rubbergranulaat geen risico's opleveft voor de gezondheid van mensen die sporten op
ku nstgrasvelden.

Het tv programma ZEMBLA heeft tijdens de uitzending van 5 oktober 2016 aandacht
besteed aan de gezondheidsrisico's van kunstgrasvelden met rubbergranulaat. Een
bepaalde stof in het rubbergranulaat wordt door een aantal deskundigen ter discussie
gesteld' Deze zou kankerverwekkend zijn. Inmiddels heeft het RIVM óp de bevindingen
van het tv programma gereageerd en aangegeven dat zij op basis van de bestudeerde
informatie niet verwacht dat de toepassing van rubbergranulaat op kunstgras zal leiden tot
risico's voor de gezondheid. Het RIVM stelt dan ook dat er op dit momenfgeen reden is
om te stoppen met sporten op deze velden. Wel heeft het RIVM aanbevoleñ aan het
Ministerie van VROM om alle nieuwe informatie te evalueren. Zowel de KNVB alsook de
Vereniging Sport en Gemeente (VSG) sluiten zich aan bij het advies van de RIVM.
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Het European Chemicals Agency (EHCA) voert op dit moment in opdracht van de Europese
Commissie onderzoek uit naar de samenstelling van de stoffen van rubbergranulaat en de
effecten cp Ce gezondheid van mensen. De resultaten hiervan worden rond februariZOLT
verwacht. Als uit dit onderzoek blijkt dat er onacceptabele risieo's zijn, dan zullen de eisen
r¡rnrrlon :¡nnon¡ctvv¡,yvFVvr.

lloe nu verder?
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Afhankelijk van deze resultaten zullen wij bezien of er maatregelen noodzakelijk zijn. Wij
zien de resultaten van het onderzoek dan ook met belangstelling tegemoet. Voor nu
volgen wij het advies van het RIVM en zien wij geen aanleiding om op korte termijn
maatregelen te nemen.

tÂ/ii naman ¡aa â¡+ " hia¡maa.,al¡lnanâa hani ¡aïnlFarmaar{ Tnrlian ¡¡ ñããF arnlairlina r¡an
vÙ¡j ¡¡çii¡¡g¡¡ og¡¡ vqL u rrrÉr rrrsg Yvruvçrrvv vvrr! yvr¡rrvr ssr¡rv¡vr¡¡Y ver¡

deze brief vragen heeft, dan kunt u contact opnemen met Jack Westenberg. Hij is
bereikbaar via telefoon (0495-575 447) of email (j.westenberg@weert.nl).

Met vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders,

M.H.F. Knaapen
gemeentesecretaris b

ans
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Het RIVM begrijpt de onrust die is ontstaan naar aanleiding van de uitzending van Zembla over de veiligheid van het
sporten op kunstgrasvelden. Op basis van de bestudeerde informatie verwacht het RIVM niet dat de toepassing van
rubbergranulaat op kunstgras zal leiden tot risico's voor de gezondheid. Er is nu geen reden om te stoppen met sporten op
deze velden.

Op veaoek van het ministerie van MÂ/S is in januari 2016 nog eens kritisch naar de studie-opzet van de bij Zembla
omstreden lndusTOX studie gekeken. Het RIVM concludeert dat er PAKs uit rubbergranulaat kunnen vrijkomen, er zijn
echter geen aanwijzingen dat dit leidt tot een gezondheidsrisico voor de sporter. Wel heeft het RIVM aanbevolen aan het
Ministerie om alle nieuwe informatie te evalueren. Het is dan ook goed dat het European Chemical Agency (ECHA) in
opdracht van de Europese Commissie ondezoek doet naar de risico's van rubbergranulaat. De uitkomsten hiervan worden
begin 2017 verwacht.

Zie ook

. Algemene vragen over Rubbergranulaat

. Vragen van Zembla aan RIVM m.b.t. uitzending over rubbergranulaat (5-1 0-2016)

. Antwoorden nav van vragen na uitzending Zembla
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Sport en Gemeenten

Gemeente
T.a.v. wethouder sport (en gezondheid)

Kenmerk
vsc/201 6/AdJ/MS - U1 6092

Betreft
Belangrijke mededeling

Datum
10 oktober 2016

Contactpersoon
J.A. de Jeu

Geachte wethouder(s) sport (en gezondheid),

Het televisieprogramma ZEMBLA, zendt a.s. woensdag 5 oktober 2016 om 21:10 uur bij de
VARA op NPO 2haar volgende item uit met de veelzeggende titel: 'Gevaarlijk spel'. Wij
ven¡vachten hierover veel aandacht van andere (lokale) media, voetbalclubs en vragen in de
Tweede Kamer en mogelijk uw gemeenteraad.

ZEMBLA richt haar onderzoek met name op de vraag of belanghebbenden wel goed en eerlijk
geinformeerd worden over de gezondheidsrisico's van kunstgrasvelden met rubberkorrels? Dit
ondenruerp keert met enige regelmaat in de media terug.

Het betreft met name kunstgras voetbalvelden. Echter ook in de openbare ruimte worden
kunstgrasveldjes ingestrooid met rubberkorrels genaamd'rubbergranulaat'. Van de ruim 1800
kunstgrasvoetbalvelden in Nederland is ruim g0% met dit rubber van gemalen autobanden
ingestrooid. Het overgrote deel van de velden is/wordt door gemeenten aangelegd.

Uit onderzoek blijkt dat er in de rubberkorrels stoffen zitten die mogelijk kankervenivekkend
zouden kunnen zijn. De stoffen waar het om gaat zitten ook in velerlei alledaagse producten zoals,
zwembadmutsen, elastiekjes, fopspenen, etc..

Standpunt RIVM

Verschilfende gemeenten zijn door ZEMBLA benaderd medewerking aan de uitzending te
verlenen. Vanuit Vereniging Sport en Gemeenten hebben wij n.a.v. datzelfde verzoek meegewerkt
aan het programma. Kern van onze boodschap is daarbij geweest dat gemeenten uit moeten
kunnen gaan van wat het Rijksinstituut voor Volksgezondheid en Milieu (RIVM) hierover zegt. Het
RIVM stelde in 2006 dat van sporten op kunstgrasvelden geen gezondheidsrisico's te veruvachten
zijn. Dit is ook tot op heden het standpunt (zie bijlage) van RIVM.

Europees onderzoek

Het European Chemicals Agency voert momenteel in opdracht van de Europese Commissie
onderzoek uit naar de samenstelling van de stoffen van rubbergranulaat en de effecten daarvan
op de gezondheid van mensen. Wij wachten de resultaten die rond februari 2017 worden veruvacht
uiteraard met grote interesse af. Ook wij wensen hierover definitieve duidelijkheid te verkrijgen.



lnformatie

Wij kunnen ons voorstellen dat u naar aanleiding van de uitzending met vragen te maken kunt
krijgen van de media, danwel van gebruikers van de kunstgrasvelden in uw gemeenten. Derhalve
hebben wij de meest gestelde vragen en antwoorden van het RIVM in de bijlage toegevoegd. Ook
een schrijven van de gemeente Amersfoort aan lokale verenigingen, kan wellicht tot voorbeeld
dienen. Vereniging Sport en Gemeenten heeft op haar website r¡n¡wv.sportenqemeenten,nl een
tijdelijk dossier over kunstgrasvelden aangelegd. Voetbalclubs kunnen via de website van de
KNVB terecht voor informatie en vragen. Mocht u nog vragen hebben, belt u ons dan gerust via
070 37 38 055.

Wij hopen u hiermee adequaat te hebben geïnformeerd,

André de Jeu

Directeur

Vereniging Sport en Gemeenten
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